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Protokoll 8/2022

Protokoll

Skärholmens stadsdelsnämnds råd för
fun ktionsh inderfrågor

Tidpunkt:
Tisdag 2022-09-23 klockan 09.30-11 :30
Förmöte klockan 09.00-09:30 (endast rådet)

Plats: Bodholmsplan 2, Skärholmen sammanträdesrum Norrholmen,
plan 7.

Justering:

Axel Otten
Ordförande.
Godkänd digitalt 2022-10-07

Stig-Joeran Samuelsson
Justerare

2022-10-03

Närvarande:
Ledamöter:
Lotta Rosenström
Karin Rask
Stig-Joeran Samuelsson
Axel Otten
Anette Rosing
Mikael Erdefelt digitalt.

Övriga:
Två teckentolkar. Stockholms Tolkförmedling

Deltagare från Skärholmens stadsdelsförvaltning:
Andreas Thorstensson Avdelningschef, Stab § 6.
Maria Nilsson Jurist, Nämndsekreterare § 6
Christoffer Carlander samordnare Stadsmiljö § 6.
Leo Westerblom sekreterare.



Återbud:
Margareta Jonsson

§ 1 Mötets öppnande

Mötets ordförande Axel Otten förklarar dagens sammanträde
öppnat.

§ 2 Presentationsrunda

Närvaron på dagens sammanträde noteras.

§ 3 Godkännande av dagordning

Mötet godkänner den utsända dagordningen med vissa tillägg under
nämndärenden, remiss nytt lagförslag och om valet.

§ 4 Val av justerare

Mötets ordförande Axel Otten och ledamoten Stig-Joeran
Samuelsson väljs till att justera dagens protokoll.

§ 5 Föregående protokoll

Protokoll 7/2022, Sammanträde 2022-08-19.

Protokollet godkänns och besluten i protokollet kommenteras att
Lotta Rosenström har genomfört vissa punkter enligt sammanträdet.

§ 6 Information från förvaltningen

Christoffer Carlander är samordnare på avdelningen
Medborgarservice, stadsmiljö och öppen verksamhet. Han
presenterar sig. Rådet informerar om att i program för delaktighet
finns angivet att förvaltningen ska samarbeta med rådet. Rådet
önskar att varje år ha en work-shop med förvaltningen för att
komma med förbättringsförslag från rådet.

Andreas Thorstensson informerar om kvarteret att i Vårfrugillets
nybyggda lägenheter finns nu 5 servicelägenheter som personer i
förvaltningens kö till servicebostad kommer att få tillgång till.
Lägenheterna är utformade i enlighet med boverkets normer.
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Läget på stadsdelsförvaltningens verksamhet med spridning av Co
vid 19 är under kontroll. Möjligheter finns för medborgarna att få
vaccin.

Funkfestival i stadsdelen är ett önskemål för rådet. I maj månad
2023 kommer det att gå av stapeln under ledning av
stadsdelsförvaltningen.

21 oktober klockan 09.00 beslutar rådet sätta som datum och tid för
en work-shop med stadsdelsförvaltningen. Nästa ordinarie möte
ställs in. Förvaltningen förbereder och skickar inbjudan till work
shopen. När det gäller punkter till en kommande work-shop så har
Stockholms Stad inte har någon budget klar för år 2023. Oavsett
budgeten kan rådet komma med synpunkter på förvaltningens
budget och verksamhet vid work-shopen Staden får en ny politisk
ledning som kommer att presentera sin inriktning av vad de vill
åstadkomma. Tillgänglighet i olika former är en viktig fråga för
rådet.

Rådet samarbetar med förvaltningen om stadens kommunikation till
medborgarna kring frågan om kommunikationen ska skrivas enligt
reglerna för "lättläst"eller reglerna för hur man skriver "klarspråk".
"Klarspråk" som staden använder för att kommunicera med
medborgarna gör att många funktionshindrade får svårt att förstå
informationen.

Maria Nilsson informerar om kommande förändringar med
anledning av valet av ny politisk majoritet. Vidare diskuteras Maria
Nilsson tidigare framlagda förslag om rådets arbetsformer och
organisering. Rådet kan lämna synpunkter senare på förslaget.

§ 7 Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde

Rådet har synpunkter på punkter på stadsdelsnämndens
föredragningslista möte 2022-09-29:

Punkt 28. Remiss: Beslut om särskilt individanpassade stödinsats
för att underlätta arbete eller studier enligt 4 kap 2 §
socialtjänstlagen.

Möjlighet att söka individanpassad stödinsats ärpositivt. Målet är
attfler i daglig verksamhet ska kunna komma ut i arbetslivet utan
att riskera sinförsörjning. Tillägget i lagen ska gällafrån I
januari 2023.
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Punkt 29. Remiss om Funktionshinderråden.

I remissen föreslås bland annat en sammanslagning till färre råd och
att kvaliteten ska höjas.
Rådet uppskattar attförvaltningen skriver att det blirfärre
ledamöter totalt och det befaras bli en minskad lokalaförankring.
Det är bra att rådet skafortsätta vara rådgivande i
verksamhetsplaner med mera till nämnden. Rådet ser ocksåpositivt
påförslaget om att ledamöterna skafå utbildning om kommunens
verksamhet. Rådet har sammanställt ett remissvar till
kommunstyrelsen i ärendet.
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§ 8 Särskilda frågor till detta möte

Höstens arbetsplan (Verksamhetsplan och Work shop)

Mötet diskuterar ett eget förslag till arbetsplan för 2023 för
funktionshinderrådet i Skärholmen.

Lotta Rosenström kommer att arbeta med frågan om work-shop i
oktober. Datum är klart och rådet diskuterar frågan om de viktigaste
förbättringarna som behöver komma till stånd när det gäller
tillgänglighet fysisk, kommunikation, kulturellt. Vissa försämringar
noteras i stadens digitala tillgänglighet. Rådet ser ledsagning och
belysning som viktiga frågor. Bättre gruppbostäder för enbart döva
är ett önskemål. Det finns en sådana gruppbostäder. Dock har fler
hörande har tagits in i boenden och det blir sen inte en tecken
språklig miljö längre vilket leder till minskad trygghet.

Vid provisorier behöver staden uppmärksamma att mer
byggnationer i stadsdelen förändrar belysning och gångunderlag.
Det finns brister vid bostadsbyggandet i Skärholmen.

Rådet har sammanställt en plan för arbetsfördelning inom rådet och
bland annat ska samarbetsformerna med nämnden diskuteras.

Beträffande det nyss avslutade riksdags- och kommunvalet har rådet
synpunkter på att valsedlar i båsen vid valstationerna inte kunnat
nås för rullstolsbundna.

Rådet önskar mer information om hur kommunen tänkt kring den
nytillkomna bastun i Sätrastrandsbadet. Tillgängligheten för
funktionshindrade är inte tillfredsställande.

Utredningen om rådens framtid-yttrande

Rådet diskuterar rådets framtid med anledning av remiss till
stadsdelsnämnden. Funktionshinderrådet beslutar om ett remissvar
från rådet. Rådet kommer att som remissinstans skicka ett svar till
kommunstyrelsen.

2022-09-23
Remissvar över förslag om funktionshinderrådens framtida
organisation i stadsdelarna Dnr KS 2021/1716
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En sorgens dag
Dags att tala klarspråk: skulle detta förslag bli verklighet vore det
en sorgens dag för funktionshinderrörelsen. För att inte tala om
rätten till ett likvärdigt liv för alla med funktionsnedsättning!
Vad är farorna med det aktuella förslaget?
Möjligheterna att bevaka viktiga frågor minskar drastiskt med
halverat antal stadsdelsråd.
Den lokala förankr ingen och kunskapen om lokalsamhället går
förlorad.
Stadsdelsnämnderna förlorar en lokal samarbetspartner med unik
kunskap.
Rekrytering av ledamöter försvåras: Vem vill sitta i ett stadsdelsråd
om man skall bevaka en alltför stor stadsdel där många viktiga
frågor och problem riskera att bli osynliga? Det blir inte enklare då
man har flera stadsdelsnämnder och stadsdelsförvaltningar att
samarbeta med.
Vad är positivt med förslaget?
Förstärkt rekryteringsprocess
Prioritering av strategiska frågor
Förbättrad ekonomisk ersättning för ledamöter
Tydliga uppdrag
Problem och analys
Bakgrunden till föreliggande utredning är att Funktionsrätt
Stockholm hade svårt att klara sin uppgift att rekrytera nya
ledamöter till råden.
Information och marknadsföring av dessa viktiga och intressanta
uppgifter har varit nästan obefintlig liksom utbildning av
ledamöterna. I stället för att lägga ner ett stort antal råd bör
rekryteringsprocessen stärkas genom aktiv marknadsföring till
berörda organisationers medlemmar. Där har både Funktionsrätt
liksom huvudorganisationerna ett stort ansvar.
En annan svaghet är för liten bredd i rekryteringen. Där kan
förbättrad ersättning och marknadsföring spela en viktig roll.
Ersättning för förlorad arbetsförtjänst är ett steg i rätt riktning. Man
bör även överväga att höja mötesarvodet kanske med ett tillägg för
rådens ordförande.
Det är viktigt att stadsdelsråden i större utsträckning arbetar med
strategiska frågor. Det övergripande programmet för 2018-2023
med sina fokusområden är den naturliga utgångspunkten för arbetet
i råden. Skall dessa strategiska frågor och mål förverkligas lokalt
förutsätter det lokala kunskap och kontakter. Med det aktuella
förslaget går denna lokala förankring förlorad.
Vi anser att det behövs en kraftfull satsning på utbildning för rådens
samtliga ledamöter men också för stadens nämnder och
förvaltningar kring de arbetsformer som föreslås i förslaget till
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förändrad rådsorganisation. Utbildning är en viktig förutsättning för
att den nya organisationen ska få fullt genomslag.
Vi menar också att samarbetet mellan stadsdelsråden och övriga råd
måste stärkas med gemensamma träffar för utbyte av ideer och
erfarenheter. Där kan man tänka sig kommunstyrelsens råd som
sammankallande några gånger per år. Det är också mycket viktigt
att det finns ett forum för samråd och erfarenhetsutbyte mellan
rådens ordförande, i första hand digitalt. Utan fortlöpande stöd och
påfyllnad av kunskaper riskerar råden att stagnera.
Till sist. Om förslaget till ny organisation för stadsdelsråden
genomförs förutsätter vi att den nya organisationen utvärderas efter
ett antal år för att kunna identifiera och åtgärda eventuella brister.
Vi finner det mycket märkligt att facknämndernas och bolagens råd
till största delen har slagits samman i grupper för ett antal år sedan
utan att denna nya organisation har utvärderats innan staden tog
initiativ till ännu en omorganisation av råden.
Kort sagt: Utveckling i stället för avveckling!
2022-09-23
Funktionshinderrådet i Skärholmen
Lotta Rosenström Margareta Jonsson Karin Rask Anette Rosing
Stig-Joeran Samuelsson Mikael Erdefelt Axel Otten

Beslut

Rådet antar förslag till yttrande om funktionshinderråden och
skickar yttrandet till kommunstyrelsen.

§ 9 Skrivelser och rapporter

Ingen skrivelse eller rapport har kommit till rådet.

§ 10 Post till rådet

Protokoll från Kommunstyrelsens funktionshinderråd 2022-09-05
och september månads program för Skärholmens stödenhet med
aktivitetscenter har mejlats till rådets ledamöter.

§ 11 Punkter till nästa möte

Kommer senare

§ 12 Övriga frågor

Ingen övrig fråga.
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§ 13 Mötet avslutas

Mötet gör en utvärdering och ordförande tackar för deltagande vid
dagens möte och avslutar mötet.

Sammanställning fattade beslut:

Rådet beslutar förslag till yttrande om funktionshinderråden och
skickar yttrandet till kommunstyrelsen.

I

$ekreterare J
f"-J-_;--f? VlA~~
Leo Westerblom
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Leo Westerblom

Från:
Skickat:
Till:
Ämne:

Leo Westerblom
den 7 oktober 2022 16:07
Leo Westerblom
VB: Justering protokoll Rådet Funk20220923

Från: Axel Otten
Ämne: Sv: Justering protokoll Rådet Funk20220923

Hej!

Ledsen att jag är lite sen med svaret protokollet ok.

AXel

Från: Leo Westerblom <leo.westerblom@stockholm.se>
Skickat: den 4 oktober 2022 08:26
Till: Axel Otten < Ämne: VB: Justering protokoll Rådet Funk20220923

Hej Axel!
För kännedom har Stieg-Joeran justerat protokollet. Jag avvaktar slutjustering från dig.
Med önskan om en fin dag.
Hälsningar
Leo Westerblom

Från:
Skickat: den 3 oktober 2022 15:44
Till: Leo Westerblom <leo.westerblom@stockholm.se>
Ämne: Sv: Justering protokoll Rådet Funk20220923

Detta e-postmeddelande kommer från en extern avsändare. Klicka inte på länkar och öppna inte bilaqor om
du inte känner igen avsändaren och vet att innehållet är säkert.

Jag har läst igenom protokollet och har inget jag saknar.
Stig-Joeran Samuelsson

Från: Leo Westerblom <leo.westerblom@stockholm.se>
Skickat: den 29 september 2022 14:28
Till: Axel Otten (>; Stig-Joeran Samuelsson (
Ämne: Justering protokoll Rådet Funk20220923

Hej.
Jag bifogar protokoll från Skärholmens råd för funktionshinderfrågor för justering så snart det går.
Med vänlig hälsning
Leo Westerblom



Leo Westerblom
Administration och sekreterare för pensionärs- och funktionshinderråd.

Skärholmens Stadsdelsförvaltning
Nämnd- och verksamhetsstöd, Enheten för administration och IT.
Bodholmsplan 2, Box 503, 127 26 Skärholmen
Telefon: 08-508 24 889
E-post: lea.westerblom@stockholm.se
stockholm.se

Ini StockholmsV stad

Information om behandling av personuppgifter
Inom Stockholms stad är det respektive nämnd eller styrelsen i det bolag som hanterar personuppgifterna,
som är personuppgiftsansvarig. På stockholm.se/dataskydd hittar du information om stadens behandling
av personuppgifter.
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